
De zomervakantie  dient  z ich weer  aan en voor  velen van
ons betekent  dit  een laatste spr int  om nog van al les  af  te
kr i jgen voordat  de laptop even dicht  kan.  Voor  ons als
bestuur  is  di t  ook het  moment om terug te bl ikken op het
eerste hal f jaar  van 2024 en vooruit  te  k i jken naar  de
maanden die nog voor  ons l iggen in aanloop naar  ons 10-
jar ig jubi leum. Een mi j lpaal  die we niet  onopgemerkt
voorbi j  laten gaan.  

In  deze zomernieuwsbrief  bl ikken we samen met oud-
voorzi t ters  Er ic  van de Lui j tgaarden en Mariska van der
Giessen aan de hand van vi j f  vragen terug op het  eerste
decennium van de VvL.  Daarnaast  praat  Mariska ons bi j
over  haar  huidige funct ie  als  directeur  van Nat ionaal
Regieorgaan Prakt i jkgericht  Onderzoek SIA.  Een rol  die
haar  op het  l i j f  is  geschreven.  

Dat  geldt  ook voor  Koen Breedveld,  die  s inds 1 januari
2023 lector  Impact  of  Sport  is  aan de Haagse Hogeschool .
Zi jn  onderzoek r icht  z ich op wat  sport  onze samenleving
brengt,  bi jvoorbeeld in  termen van gezondheid,  welzi jn ,
sociale cohesie en het  gevoel  dat  je  meedoet .  
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Over  meedoen gesproken:  dat  is  precies de missie  van Jor ick
Scheerens,  programmadirecteur  bi j  St icht ing Practoraten.nl .  In
2012 stond hi j  aan de wieg van de term 'practoraat ' .  Inmiddels
telt  Nederland maar  l iefst  140 practoraten,  die  samen een
act ieve bi jdrage leveren aan de onderzoeks-  en innovat iekracht
van de mbo-sector .  De volgende stap is  om de samenwerking
met universi tei ten en hogescholen te  vergroten,  zonder  daarbi j
de eigen kracht  te  ver l iezen.  In  z i jn  art ikel  vertel t  hi j  hoe.

Daarnaast  lees je  in  deze nieuwsbrief  de meest  opval lende
uitkomsten van onze survey.  Deze is  door  107 lectoren ingevuld
en levert  ons een belangri jkste speerpunten op voor  het  komend
jaar ,  waaronder  het  funct iehuis  voor  lectoren en onderzoekers,
de beschikbare ( f inanciële)  middelen voor  prakt i jkgericht
onderzoek en de ondersteuning en faci l i ter ing van lectoraten.
Maar  ook de verbinding tussen onderwi js  en onderzoek bl i j f t  een
punt  van aandacht .  

Om deze belangri jke punten de komende t i jd  goed onder  de
aandacht  te  brengen,  hebben we als  vereniging een krachtige
stemgeluid nodig.  Daarom zi jn  we op zoek naar  versterking van
ons VvL-bestuur .  Ben j i j  net  a ls  wi j  bevlogen om prakt i jkgericht
onderzoek ook het  komende decennium nog beter  op de kaart  te
zetten? En heb j i j  ideeën hóe we dat  kunnen doen? 
Stuur  me dan een mai l t je .  Hieronder  v ind je  mi jn mai ladres.

Na het  zomerreces ontvang je  meer  informatie  over  ons 10- jar ig
jubi leum. Ik  wens je  alvast  een heel  f i jne zomervakantie .  Geniet
ervan en tot  in  september!

mailto:k.m.rusinovic@hhs.nl


Z o a l s  j u l l i e  o n g e t w i j f e l d  w e t e n ,  b e s t a a t  o n z e
v e r e n i g i n g  d i t  j a a r  e x a c t  t i e n  j a a r .  S a m e n  m e t  o u d -
v o o r z i t t e r s  E r i c  v a n  d e  L u i j t g a a r d e n  e n  M a r i s k a  v a n
d e r  G i e s s e n  b l i k k e n  w e  t e r u g  o p  h e t  e e r s t e
d e c e n n i u m .

“ D e  e e r s t e  j a r e n  w a s  h e t  p i o n i e r e n ”

N a a m :  E r i c  v a n  d e  L u i j t g a a r d e n
V o o r z i t t e r  v a n a f  d e  o p r i c h t i n g  i n  d e c e m b e r  2 0 1 3  t o t  m i d d e n
2 0 1 9

1 .  W a a r o m  b e n  j e  v o o r z i t t e r  g e w o r d e n ?
Robert  Jan den Boer  en ik  besloten t i jdens een
basketbalwedstr i jd  van onze zonen tot  opricht ing van de VvL.
Robert  Jan wi lde zeker  geen voorzi t ter  worden,  maar
penningmeester .  En dus bleef  ik  over .  Maar  ik  wi lde het  ook
graag,  vanwege het  belang van de vereniging.

2 .  W a t  w i l d e  j e  b e r e i k e n ?
Als één van de twee oprichters  wi lde ik  de funct ie  van lector
graag onder  de aandacht  brengen.  De posit ie  van lector  moest
steviger  verankerd worden in het  hoger  onderwi js  en
zichtbaarder  worden.  Tevens was het  van belang dat  onze
rechtsposit ie  en bekendheid een boost  zou kr i jgen.  Bovendien
wilden wi j  massa maken door  lectoren te  verenigen,  waardoor
we sterker  op de kaart  zouden staan.  Daarnaast  zou ook het
prakt i jkgericht  onderzoek een steviger  plek verwerven en
konden lectoren van verschi l lende hogescholen elkaar  v inden.

3 .  I n  h o e v e r r e  h e b  j e  d i e  d o e l e n  b e r e i k t ?
Wij  hebben veel  van die doelen gezamenl i jk  bereikt .  De eerste
jaren was het  pionieren om überhaupt  gezien te  worden en te
zorgen dat  we aan tafel  kwamen.  Maar  dat  is  ons gelukt .  De
verdere professional iser ing heeft  Mariska voor  haar  rekening
genomen nadat  z i j  in  2019 het  stokje van mi j  overnam.

TERUGBLIK TIEN JAAR VVL
VIJF VRAGEN AAN DE OUD-VOORZITTERS
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4 .  H o e  i s  d e  r o l  v a n  l e c t o r  v e r a n d e r d  i n  d e  l o o p  v a n  d e  t i j d ?
E n  h o e  k a n  d e  V v L  h i e r i n  o n d e r s t e u n e n ?  
De funct ie  (en niet  rol ,  dat  is  namel i jk  een typische
bestuurdersoptie  om de funct ie  te  f lexibi l iseren!)  is  weinig
veranderd.  Er  komt wel  steeds meer  op het  bordje van de lector
terecht .  Van onderwi js  en netwerken,  le idinggeven en coachen,
tot  het  eigenl i jke werk nameli jk  het  le iden van het
prakt i jkgericht  onderzoek aan een hogeschool  en de zoektocht
naar  de verbinding daarvan met  het  onderwi js .  

De funct ie  van lector  is  een volwaardige geworden,  maar  het
heeft  nog steeds niet  een onaantastbare status.  Vaak is  in  t i jden
van bezuinigingen het  lectoraat  het  eerste waarnaar  in  het  hbo
gekeken wordt ,  dat  is  jammer.  Desalniettemin is  het  lectoraat  op
zichzelf  een geslaagde ontwikkel ing en niet  meer  weg te
denken uit  het  hbo- landschap.  Dat  is  mede te danken aan de
VvL.

5 .  W e l k e  t i p s  o f  a d v i e z e n  z o u  j e  h e t  h u i d i g e  b e s t u u r  v a n  d e
V v L  w i l l e n  m e e g e v e n ?  
Concentreer  je  op enkele punten die verdere ontwikkel ing
behoeven.  Het  bestuur  is  vr i jwi l l igerswerk en het  veld is  te
groot  om al les  te  kunnen doen wat  we wi l len.  Neem telkens een
deelonderwerp en ga daar  vol  voor .

VvL-nieuwsbrief  zomeredit ie  2024 |  pagina 04

Vervolg terugblik tien jaar Vereniging van Lectoren



VvL-nieuwsbrief  zomeredit ie  2024 |  pagina 05

“  I k  w i l d e  m e e h e l p e n  o m  d e  V v L  v e r d e r
u i t  t e  b o u w e n ,  s t e r k e r  t e  m a k e n  e n  o o k
z i c h t b a a r d e r ”

N a a m :  M a r i s k a  v a n  d e r  G i e s s e n
V o o r z i t t e r  v a n a f  a p r i l  2 0 2 0  t o t  m a a r t  2 0 2 3

1 .  W a a r o m  b e n  j e  v o o r z i t t e r  g e w o r d e n ?
Toen ik  in  2013 lector  werd,  was mi j  niet  meteen duidel i jk  welke
mogel i jkheden het  prakt i jkgericht  onderzoek aan hogescholen
biedt .  In  de eerste twee jaar  van mi jn aanstel l ing werd ik  mi j
steeds bewuster  van de kansen die het  prakt i jkgericht  onderzoek
geeft  in  verbinding met  het  onderwi js  maar  ook in  verbinding met
de regio.  Ik  pakte die kansen waar  ik  kon.  Mi jn lectoraatsteam
groeide gestaag en toch stelde ik  me af  en toe vragen als :  Moet  ik
al les  al leen uitv inden? Hoe bouwen andere lectoren een lectoraat
op? Is  er  een ideale of  andere manier  om de verbinding te  leggen
tussen onderzoek,  onderwi js  en de regio? Andere lectoren,
waarmee ik  kon sparren,  kwam ik  in  mi jn toenmalige aanstel l ing
(2013-2017 aan de Fontys Hogescholen,  Campus Venlo)  zo goed
als  niet  tegen.

Ik  was op zoek naar  antwoorden,  was nieuwsgier ig hoe andere
lectoren hun lectoraat  inr ichtten,  onderzoeksl i jnen opbouwden,
projecten opstartten,  enzovoorts .  Ik  zocht  in  2015 contact  met  de
VvL,  waar  ik  me vr i j  snel  a ls  l id  aanmeldde.  In  eerste instant ie
wilde ik  dus andere lectoren ontmoeten,  van elkaars  ervar ingen
leren en wel l icht  ook toekomstige samenwerkingspartners  v inden.  

Als  nieuw VvL- l id  las  ik  de nieuwsbrief  met  veel  interesse en
bezocht  ik  waar  mogel i jk  ook de VvL-bi jeenkomsten.  Al  gauw
merkte ik  dat  er  vanuit  de gemeenschap van lectoren echt
behoefte was om te gaan staan voor  het  vak van lector  en het
prakt i jkgericht  onderzoek aan hogescholen.  In  een gesprek met
toenmalig VvL-voorzi t ter  Er ic  van de Lui j tgaarden werd dit
bevest igd.  Ik  besloot  me act iever  in  te  zetten voor  de VvL,  dus
sol l ic i teerde ik  naar  een plek in  het  bestuur .  

De reden daarvoor  was voor  mi j  vr i j  s impel :  a ls  de VvL het  enige
lectoraats-  en onderzoeksthema-overschri jdende gremium in
Nederland is  dat  lectoren met  elkaar  kan verbinden en de 
gemeenschappel i jke belangen van lectoren kan
vertegenwoordigen,  dan moet  dit  groeien naar  een sterke
vereniging en daar  wi lde ik  graag een bi jdrage aan leveren.  

Vervolg terugblik tien jaar Vereniging van Lectoren



Toen ik  me in 2020 opstelde als  mogel i jke nieuwe voorzi t ter
was dit  ook mi jn hoofddoel :  de VvL sterker  maken en laten
groeien als  stevige speler  in  het  Nederlandse landschap van
het  prakt i jkgericht  onderzoek aan hogescholen.  De
hogescholen worden vertegenwoordigd in de Vereniging
Hogescholen (VH) en Regieorgaan SIA werkt  o.a .  aan het
verstevigen en posit ioneren van juist  di t  onderzoek aan
hogescholen.  Maar  de lectoren zel f  en hun bevindingen konden
nog veel  z ichtbaarder  worden,  mede omdat  prakt i jkgericht
onderzoek van hogescholen in de al lermeeste geval len toch
echt  v ia  lectoren en lectoraten ver loopt .  Ik  vond dat  de VvL een
nog stevigere speler  in  dit  landschap moest  worden.  En dat
vind ik  t rouwens nog steeds.  

2 .  W a t  w i l d e  j e  b e r e i k e n ?
Ik  wi lde meehelpen om de VvL verder  ui t  te  bouwen,  sterker  te
maken en ook z ichtbaarder .  Mi jn doel  was om de VvL meer
onder  de aandacht  te  brengen bi j  de lectoren,  meer  leden te
werven en de vereniging een steeds sterkere posit ie  te  geven
door meer  betrokkenheid van lectoren.  Een sterkere posit ie
voor  de lectoren in Nederland,  maar  ook voor  het
prakt i jkgericht  onderzoek aan de hogescholen zel f .  De
voordelen voor  lectoren om bi j  de VvL aan te  s lui ten heb ik  dan
ook steeds weer  naar  voren gebracht :  samen staan we sterk en
kunnen we van elkaar  leren.

3 .  I n  h o e v e r r e  h e b  j e  d i e  d o e l e n  b e r e i k t ?
Ik  zag en z ie  de VvL nog steeds als  een groeiende vereniging.
De doelen die ik  me had voorgenomen,  heb ik  niet  helemaal
bereikt ,  omdat  het  sterker  maken van een vereniging t i jd  kost .
De leden van het  bestuur  van de VvL moeten al les  op eigen
kracht  doen en dit  met  een relat ief  lage ledencontr ibut ie .  Het
bestuurswerk kost  veel  t i jd  en energie,  maar  omdat  het  om een
bevlogen groep mensen gaat  en de doelstel l ing in  mi jn ogen
zeer  z invol  is ,  heb ik  die t i jd  en energie graag geïnvesteerd.  

In  mi jn t i jd  als  voorzi t ter  heb ik ,  denk ik ,  wel  het  maximaal
mogel i jke behaald.  Maar  zoals  eerder  gezegd:  de VvL is  er  nog
lang niet ,  van de ruim 700 lectoren is  nu zo’n derde bi j  de VvL  
aangesloten.  Dat  kan beter .  Dus ik  roep ook nu nog steeds
lectoren op:  word l id ,  breng jezel f  in ,  gebruik  het  netwerk en de
kennis  van je  col lega- lectoren en maak er  samen een stevige
vereniging van.  

Eric  van de Lui j tgaarden
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Vervolg terugblik tien jaar Vereniging van Lectoren

4 .  H o e  i s  d e  r o l  v a n  l e c t o r  v e r a n d e r d  i n  d e  l o o p  v a n  d e  t i j d ?
E n  h o e  k a n  d e  V v L  h i e r i n  o n d e r s t e u n e n ?  
De afgelopen 20 jaar  heeft  het  prakt i jkgericht  onderzoek van
hogescholen een grote ontwikkel ing doorgemaakt .  De rol  van
de lector  is  meegegroeid met  die ontwikkel ing:  naast
onderzoeker  heeft  een lector  ook de rol  van leidinggevende,
subsidieaanvrager ,  verbinder  van onderzoek en onderwi js ,
hogeschool  en regio,  en verbinder  tussen de hogeschool  en
andere kennisinstel l ingen,  begeleider  van PhD-kandidaten en
sinds kort  ook PD-kandidaten.  De l i jst  is  lang en wordt  steeds
langer .  Kortom,  in  de loop van de t i jd  z i jn  we steeds meer  gaan
verwachten van lectoren.  

Waar  een lector  in  de beginjaren aan het  pionieren was in  de
relat ieve luwte van de hogeschool ,  heeft  de lector  nu een
belangri jke rol  in  de uitdagingen die spelen in  de regio en op
nationaal  of  zel fs  internat ionaal  niveau.  Daarbi j  z i jn
afstemming met  andere lectoren en onderzoekers  en
aansluiten op landel i jk  beleid steeds belangri jkere factoren
geworden.

Door het  ui twisselen van kennis  en ervar ing te  st imuleren en
faci l i teren kan de VvL lectoren ondersteunen in hun complexe
takenpakket .  Vooral  beginnende lectoren kunnen veel  hebben
aan de ervar ingen van degenen die al  langer  meelopen.  Op
nationaal  niveau kan de VvL zorgen dat  de verenging aan de
juiste tafels  meepraat  om de stem van lectoren te  laten horen,
hun belangen te behart igen en de waarde van het
prakt i jkgericht  onderzoek voor  onderwi js  en prakt i jk  ui t  te
dragen.  

5 .  W e l k e  t i p s  o f  a d v i e z e n  z o u  j e  h e t  h u i d i g e  b e s t u u r
v a n  d e  V v L  w i l l e n  m e e g e v e n ?  
Ga door,  geef  de VvL nog meer  inbreng in het  landel i jke 
debat  en tot  s lot :  wees enthousiast  over  je  werk als
lector  en het  prakt i jkgericht  onderzoek aan hogescholen.
Jouw onderzoek heeft  zoveel  meerwaarde voor  de prakt i jk
en het  onderwi js .



A l s  v e r e n i g i n g  w i l l e n  w e  g r a a g  w e t e n  w a t  j o u  a l s  l e c t o r  b e z i g h o u d t .  H i e r v o o r
o r g a n i s e r e n  w e  k w a l i t e i t s k r i n g e n  w a a r i n  w e  o n d e r w e r p e n  b e s p r e k e n  d i e  j i j
a a n d r a a g t .  E e n  a n d e r e  m a n i e r  o m  e e n  b e e l d  t e  k r i j g e n  w a t  e r  s p e e l t ,  i s  h e t
u i t z e t t e n  v a n  e e n  s u r v e y .  I n  m a a r t  e n  a p r i l  v r o e g e n  w e  j e  o m  o n l i n e  e e n  k o r t e
s u r v e y  i n  t e  v u l l e n .  B o v e n d i e n  k o n  j e  o n d e r w e r p e n  a a n  o n s  m e e g e v e n .  H i e r o n d e r
l e e s  j e  e e n  k o r t e  s a m e n v a t t i n g  v a n  d e  b e l a n g r i j k s t e  u i t k o m s t e n .  

De survey is  ingevuld door  107 lectoren van 22 verschi l lende hogescholen,  waarbi j
iets  meer  dan de helf t  van de deelnemers l id  is  van de VvL.  Als  eerste vroegen we je
naar  de f inancier ing van onderzoeksprojecten en maakten we onderscheid tussen
eerste,  tweede en derde geldstromen.  Daarna kwamen er  vragen over  de
posit ionering van jouw lectoraat  binnen de hogeschool ,  jouw aanstel l ing en het
funct iehuis .  

V r a g e n  o v e r  h e t  f u n c t i e h u i s
Zeker  over  het  funct iehuis  kregen we veel  react ies:  
‘Afwi jkend funct iegebouw bi j  a l le  hogescholen in Nederland.  De universi tei ten
hebben wél  1  funct iegebouw. Gemiste kans.  Te weinig lectoren met  een vaste
aanstel l ing,  en dat  zorgt  voor  spanning. ’  

Meerdere respondenten benoemen het  (afwi jkende)  funct iehuis  en het  ontbreken
van carr ièremogel i jkheden voor  hun onderzoekers  als  een probleem:
‘Het  fe i t  dat  onderzoekers  moei l i jk  een vaste baan kunnen kr i jgen,  dat  wi j
onderzoekers  telkens een t i jdel i jke baan geven of  voor  de duur  van een iets  langer
project  is  erg s lecht  en past  niet  in  deze t i jd .  Onderzoekers  z i jn  standaard lager
ingeschaald dan docenten. ’

A a n d a c h t  v o o r  p r a k t i j k g e r i c h t  o n d e r z o e k
Daarna vroegen we je  of  er  voldoende aandacht  voor  prakt i jkgericht  onderzoek is
binnen de hogeschool .  Hierop geeft  ongeveer  dr ie  kwart  van de respondenten aan
dat  dit  het  geval  is .  Meerdere respondenten benoemen dat  ondersteuning vanuit  de
diensten wordt  gemist  en dat  di t  te  maken heeft  met  de posit ie  van het
prakt i jkgerichte onderzoek binnen hogescholen:

‘De pr imaire aandacht  in  onze hogeschool  gaat  ui t  naar  het  onderwi js ,  onderzoek is
secundair .  De processen z i jn  dan ook nauwel i jks  ingericht  voor  onderzoek. ’  

Ook als  de ondersteuning er  wel  is ,  wordt  deze niet  a l t i jd  als  voldoende ervaren:
‘De ondersteuning is  er  wel ,  maar  onduidel i jk .  En wi j  missen vooral  prakt ische
ondersteuning bi j  subsidieaanvragen en projecten. ’
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S t r u c t u r e l e  f i n a n c i ë l e  m i d d e l e n
Een van de problemen die lectoren expl ic iet  onder  de aandacht  brengen in de survey
heeft  te  maken met de beschikbare structurele f inanciële middelen voor  prakt i jkgericht
onderzoek.  Ook wi j  hebben grote zorgen rondom het  hoofdl i jnenakkoord van het
nieuwe kabinet  waarin wordt  voorgesteld om 150 mil joen euro per  jaar  te  bezuinigen
op het  Fonds Onderzoek en Wetenschap.  In  dit  fonds z i t  50 mil joen per  jaar  voor  het
prakt i jkgericht  onderzoek van hogescholen.  Dit  is  ongeveer  20 procent  van het
onderzoeksbudget .  Een bezuiniging op dit  fonds heeft  dan ook grote gevolgen voor  het
prakt i jkgerichte onderzoek aan hogescholen.

S t u r e n  o p  o u t p u t
Tot s lot  vroegen we je  of  er  binnen jouw hogeschool  wordt  gestuurd op output .  Een
ruime meerderheid geeft  aan dat  di t  het  geval  is .  Daarbi j  wordt  het  vaakst  gestuurd op
de verbinding met  het  onderwi js .  Geen van de respondenten levert  geen bi jdrage aan
het  onderwi js .  Dit  neemt niet  weg dat  de samenwerking met  het  onderwi js  niet  a l t i jd
gemakkel i jk  ver loopt ,  zo bl i jkt  ui t  onderstaande ci taten:  

‘Er  is  bi j  de opleidingen veel  onbekendheid over  de mogel i jke meerwaarde van
lectoraten.  De meeste mensen denken dat  dat  al leen maar  relevant  is  a ls  je  er  iemand
detacheert .  Maar  de rol  is  natuurl i jk  breder . ’  

V o l o p  a a n d a c h t s p u n t e n
De survey biedt  ons volop aandachtspunten waar  wi j  ons de komende jaren op wi l len
r ichten.  De belangri jkste aandachtspunten z i jn :

•          Funct iehuis/gebouw voor  lectoren en onderzoekers  
•          Ondersteuning en faci l i ter ing van lectoraten
•          Carr ièremogel i jkheden van (docent-)onderzoekers
•          Beschikbare ( f inanciële)  middelen voor  prakt i jkgericht  onderzoek
•          Verbinding tussen onderwi js  en onderzoek

In de verschi l lende overleggen waar  we als  VvL aan deelnemen,  zul len we aandacht
vragen voor  bovenstaande punten.  Daarnaast  zul len we ook op andere manieren de
posit ie  van lectoren en het  prakt i jkgericht  onderzoek verbeteren.  

A l l e  h u l p  i s  w e l k o m
Wil  j i j  met  ons meedenken over  bovenstaande punten? Meld je  dan vooral  aan en zet  je
samen met ons in!  Aanmelden kan door  een mai l  te  sturen naar  secretar is@lectoren.nl .

Geïnteresseerd in ui tgebreide uitkomsten van de survey faci l i ter ing lectoren? Kl ik  dan
h i e r .  
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Vervolg werk aan de winkel
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I n  m a a r t  2 0 2 3  n a m  v o o r z i t t e r  M a r i s k a  v a n  d e r  G i e s s e n
a f s c h e i d  v a n  d e  V v L  o m  a a n  d e  s l a g  t e  g a a n  a l s  d i r e c t e u r
v a n  N a t i o n a a l  R e g i e o r g a a n  P r a k t i j k g e r i c h t  O n d e r z o e k  S I A .
E e n  r o l  d i e  h a a r  p a s t  a l s  e e n  m a a t p a k .  B i n n e n  R e g i e o r g a a n
S I A  c o m b i n e e r t  z e  h a a r  p r a k t i j k k e n n i s  a l s  v o o r m a l i g  l e c t o r
m e t  h a a r  t a l e n t  o m  o r g a n i s a t i e s ,  m e n s e n  e n
k e n n i s i n s t e l l i n g e n  m e t  e l k a a r  t e  v e r b i n d e n .  

Hoe kunnen we prakt i jkgericht  onderzoek aan hogescholen
versterken en beter  z ichtbaar  maken? Het  is  de vraag die als
een rode draad door  de loopbaan van Mariska loopt .  Als  lector
was dit  in  2015 haar  belangri jkste dr i j fveer  om bestuursl id en
later  voorzi t ter  te  worden van de VvL.  En ook als  directeur  van
Regieorgaan SIA werkt  ze s inds apri l  2023 dagel i jks  met  passie
aan deze missie.  "Onze ambit ie  als  SIA is  om de kwal i tei t  en
impact  van het  prakt i jkgericht  onderzoek van hogescholen
verder  te  vergroten en z ichtbaarder  te  maken.  Ons strategisch
plan voor  2023-2026 heet  niet  voor  niets  ' Investeren in
impact ' . "

A a n  d e  a n d e r e  k a n t  v a n  d e  t a f e l
Prakt i jkgericht  onderzoek is  cruciaal  om grote,  actuele
maatschappel i jke vraagstukken aan te  pakken,  stel t  SIA in  haar
strategisch plan.  "Maar  dat  lukt  a l leen als  we de krachten
bundelen" ,  vult  Mariska aan.  Het  samenbrengen van mensen,
ini t iat ieven,  kennisinstel l ingen en organisat ies  is  dan ook één
van haar  belangri jkste taken als  directeur  binnen SIA.  "Van de
Vereniging Hogescholen tot  het  minister ie  van Onderwi js ,
Cultuur  en Wetenschap:  ik  schuif  in  mi jn huidige rol  aan tafel
bi j  u i teenlopende part i jen.  Alt i jd  met  de missie  om de kwal i tei t
van prakt i jkgericht  onderzoek te  bevorderen en de
doorwerking ervan in de maatschappi j  te  versterken."

Daarbi j  komt Mariska’s  prakt i jkkennis  haar  dagel i jks  goed van
pas.  "Van het  opstarten van een onderzoeksproject ,  het
binnenhalen van subsidies en het  formuleren van
onderzoeksl i jnen tot  het  oprichten van een onderzoeksgroep
en het  zoeken van de verbinding met  prakt i jkpartners  in  de
regio:  ju ist  die  ervar ingen uit  het  werkveld gebruik ik  in  mi jn
rol  bi j  SIA.  Ik  weet  hoe het  is  om aan de andere kant  van de
tafel  te  z i t ten.  Sterker  nog:  daar  zat  ik  iets  meer  dan een jaar
geleden zel f  nog!"
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"Het lukt alleen als we onze 
krachten bundelen"



D e  p e r f e c t e  a a n v u l l i n g
Mariska r icht  haar  pi j len nadrukkel i jk  ook op het  verstevigen
van de samenwerking tussen prakt i jkgericht  onderzoek en
fundamenteel  onderzoek.  "SIA is  onderdeel  van de
Nederlandse Organisat ie  voor  Wetenschappel i jk  Onderzoek
(NWO)" ,  legt  ze ui t .  "Mi jn doel  is  dat  we die muur tussen
hogescholen en het  universi tai re  onderzoeksveld s lechten.
Dat  er  kruisbestuiving ontstaat  tussen het  prakt i jkgerichte
onderzoek aan hogescholen en het  vaak fundamentele
onderzoek aan universi tei ten.  Gelukkig z ie  ik  in  de prakt i jk  dat
universi tei ten en hogescholen steeds meer  gaan
samenwerken.  Vaker  kr i jgen we aanvragen binnen voor
gezamenl i jke onderzoeksprojecten.  Een trend die ik  al leen
maar toejuich."

Daarbi j  mogen hogescholen,  lectoren en lectoraten best  wat
minder  bescheiden z i jn ,  v indt  de SIA-directeur .  "Er  heerste
jarenlang een tendens dat  prakt i jkgericht  onderzoek
ondergeschikt  was aan het  onderzoek van universi tei ten.
Gelukkig verandert  di t  beeld langzaamaan.  Hogescholen
mogen trots  z i jn  op de kennis  die ze in  huis  hebben en deze
etaleren naar  buiten toe.  Ik  ben ervan overtuigd dat
prakt i jkgericht  en meer  fundamenteel  onderzoek elkaar
perfect  aanvul len."

A l s  e e n  v i s  i n  h e t  w a t e r
Een jaar  na haar  start  a ls  SIA-directeur  voelt  Mariska z ich als
een vis  in  het  water .  " Ik  heb mi jn baan als  lector  en hoogleraar
opgezegd voor  deze nieuwe uitdaging.  Dat  was nogal  een
stap" ,  geeft  ze toe.  "Maar  ik  heb er  nog geen moment spi j t  van
gehad.  Ik  werk samen met een ontzettend enthousiast ,  jong
team, dat  net  als  ik  heel  gedreven is .  Ik  sta  versteld van de
power van SIA en ben er  ontzettend trots  op dat  ik  mi jn
steent je  mag bi jdragen om onze ambit ies  de komende jaren
waar  te  maken."
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Vervolg interview Mariska van der Giessen

 
Benieuwd naar  de ambit ies  en doelstel l ingen van Regieorgaan
SIA? Download hier  het  document
 ‘ Investeren in  impact ;  Strategie 2023-2026’ .  

https://regieorgaan-sia.nl/over-regieorgaan-sia/over-ons/investeren-in-impact-strategie-2023-2026/strategie-2023-2026-in-pdf/


Eric  van de Lui j tgaarden
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Ook deze zomer weer  zul len de media vol  staan met  sport .
Wimbledon,  Tour  de France,  het  EK herenvoetbal ,  de
Olympische Spelen.  ‘ Is  dat  nou nodig en kan het  niet  wat
minder?’  hoor  je  het  ene deel  van het  land ( terecht)  verzuchten.
En het  andere deel  geniet  er  volop van.

Feit  is  dat  sport  (en bewegen)  niet  weg te denken valt  ui t  onze
hedendaagse samenleving.  We doen aan sport ,  k i jken ernaar ,
zetten ons er  a ls  vr i jwi l l iger  voor  in ,  kopen er  kaart jes  of  betalen
er  belast ing voor ,  en hebben er  -  minimaal  -  een mening over .  

Hoe dat  zo gekomen is ,  is  een vraag op z ichzelf .  Het  zal  iets  te
maken hebben met  onze drang om l ichameli jk  act ief  te  bl i jven,
nu de meeste van ons z i t tende beroepen hebben en we al le
vermoeiende klussen weg hebben gemechaniseerd door  auto’s ,
wasmachines en vaatwassers .  

Daaromheen is  in  de 19e en 20ste  eeuw een sociale  prakt i jk
gegroeid van spel -  en competi t ievormen,  waarin bewegen werd
gekoppeld aan plezier .  Plezier  in  het  aanleren en demonstreren
van motor ische vaardigheden.  Dat  is  de sociale  prakt i jk  van de
‘georganiseerde sport ’ ,  met  inmiddels  ruim 5 mil joen leden en
20.000 sportverenigingen.  

In  het  ver lengde hiervan heeft  z ich de laatste decennia een
heuse sport industr ie  gevormd,  waar  mondiaal  opererende
bedri jven en internat ionale koepels  ( IOC,  ISU,  FIFA)  goed geld
verdienen aan onze fascinat ie  met  f i theid en bewegen.  

Mi jn lectoraat  gaat  over  die sociale  prakt i jk :  wat  brengt  sport  de
samenleving,  bi jvoorbeeld in  termen van gezondheid,  welzi jn  en
sociale cohesie? Maar  ook:  wie prof i teren daarvan? Wie nemen
deel  aan sport ,  waarom nemen anderen niet  deel  en wat  z i t
daarachter? 

L E C T O R  D R .  K O E N  B R E E D V E L D
" S P O R T ,  N O U  E N ? “

D e  r e d a c t i e  v a n  d e  V v L  v r o e g  m e  o m  i e t s  t e  v e r t e l l e n  o v e r
m i j n  l e c t o r a a t  ‘ I m p a c t  o f  S p o r t ’  a a n  d e  H a a g s e  H o g e s c h o o l .
W e l  n u ,  b i j  d e z e .  S p o r t  w o r d t  w e l  d e  b e l a n g r i j k s t e  b i j z a a k  v a n
h e t  l e v e n  g e n o e m d .  E n  d a t  i s  h e t .  



Eric  van de Lui j tgaarden

Sport  kan ook uits lui ten,  agressie oproepen.  Hoe zorgen we
ervoor  dat  dat  niet  ten koste gaat  van de verbindende kracht  van
sport?  En hoe vergaat  het  al  die  mooie sportclubs,  in  een t i jd
waarin het  consumentisme hoogti j  v iert  en nieuwkomers denken
dat  de overheid dat  al lemaal  regelt?  Is  er  in  die turbulente
wereld nog een toekomst  weggelegd voor  dat  oer-Hol landse
model  van sportverenigingen,  met  hun tradit ies  en hun
vri jwi l l igers?

Startend vanuit  de regio Den Haag is  dat  wat  ik  onderzoek,
samen met de studenten en docenten van De Haagse
Hogeschool .  En samen met col lega-sport lectoren elders  in  het
land,  verenigd in het  platform Sport  en Bewegen,  en in  hun
l iefde voor  en verbazing over  de sport .
 
Benieuwd naar  mi jn lectoraat? Ik  nodig je  van harte ui t  om meer
te lezen op onze lectoraatspagina.  Of  neem een ki jk je  op het
lectorenplatform Sport  en bewegen op
https: / /www.sportenbeweegonderzoek.nl/

Dr .  Koen Breedveld
k.breedveld@hhs.nl  
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O p  2 2  j u n i  2 0 2 2  h e e f t  d e m i s s i o n a i r  m i n i s t e r  D i j k g r a a f  i n  z i j n
b e l e i d s b r i e f  ‘ H o g e r  o n d e r w i j s  e n  W e t e n s c h a p ’  a a n g e k o n d i g d
h e t  p r a k t i j k g e r i c h t  o n d e r z o e k  t e  w i l l e n  v e r s t e r k e n  m e t
j a a r l i j k s  1 0 0  m i l j o e n ,  w a a r v a n  5 0  m i l j o e n  s t r u c t u r e e l  e n  5 0
m i l j o e n  i n c i d e n t e e l  v o o r  e e n  p e r i o d e  v a n  1 0  j a a r .  D e  g r o t e
v r a a g  l u i d t :  h o e  z e t t e n  h o g e s c h o l e n  d e z e  m i d d e l e n  i n ?  F r a n s
T i l l e m a  e n  K a t j a  R u s i n o v i c  m a a k t e n  e e n  i n v e n t a r i s a t i e .

Deze f inanciële impuls  is  niet  a l leen een erkenning van de rol  van
het  prakt i jkgericht  onderzoek binnen de universi t ies  of  appl ied
sciences (UAS),  maar  moet  ook worden gezien als  een erkenning
van de posit ie  die lectoren de afgelopen 20 jaar  hebben
opgebouwd.  Di jkgraaf  schr i j f t  h ierover :  ‘Prakt i jkgericht
onderzoek heeft  z ich in  de afgelopen decennia in  hoog tempo
ontwikkeld tot  een onmisbare vorm van onderzoek in  de
Nederlandse kennisinfrastructuur .  […. ]  Nu is  het  moment om de
ambit ies  voor  het  prakt i jkgericht  onderzoek te  real iseren en de
capacitei t  en continuïtei t  van hogescholen verder  te
verstevigen. ’

E e n  i n v e n t a r i s a t i e  o n d e r  l e c t o r e n
De al locat ie  van de extra  middelen per  hogeschool  is  eenduidig
en gebeurt  op basis  van studentaantal len.  Het  verantwoordings-
regime kent  heldere indicatoren die worden opgenomen in het
jaarverslag van de hogeschool .  De verdel ing van de middelen
binnen de UAS is  niet  vastgelegd en verschi l t  sterk per  UAS.
Reden voor  de Vereniging van Lectoren om een inventar isat ie  te
doen onder  lectoren met  als  centrale  vragen:  Wat  is  het  verdeel-
mechanisme per  UAS en hoe zetten lectoren de middelen in  om
(capacitei t  en continuïtei t  van)  het  prakt i jkgericht  onderzoek te
verstevigen?

B e s t e d i n g s d o e l e n
Uit  de inventar isat ie  onder  lectoren bl i jkt  dat  de bestedings-
doelen van de verschi l lende UAS hoofdzakel i jk  kunnen worden
onderverdeeld in:

Directe f inancier ing van het  onderzoek van lectoren.  Vaak
worden de middelen direct  toebedeeld aan Centres of
Expert ise (COE’s) ,zwaartepunten en UAS-brede thema’s  en
daarna verdeeld onder  de deelnemende lectoren.

1.

Versteviging van de onderzoeksondersteuning.  Hierbi j  moet
gedacht  worden aan addit ionele middelen voor
f inanciële/administrat ieve/beleidsmatige ondersteuning of
subsidieadviseurs.  

2 .

Dekking van de salar iskosten voor  de aangestelde PD’s .3.
Compensat ie  voor  de 1e geldstroommiddelen die UAS al
bovenop de regul iere 1e geldstroom middelen toekenden aan
prakt i jkgericht  onderzoek.

4.
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VERSTERKING PRAKTIJKGERICHT
 ONDERZOEK: BESTUURSAKKOORD
HOE ZETTEN HOGESCHOLEN DE MIDDELEN IN?



G r o t e  v e r s c h i l l e n
Uit  de inventar isat ie  bl i jkt  dat  de mate waarin lectoren direct
over  de middelen kunnen beschikken verschi l t .  Bi j  sommige
UAS worden middelen direct  (v ia  COE of  zwaartepunt)  op de
kostenplaats  van de lectoren geboekt .  Bi j  andere UAS worden,
al  dan niet  v ia  thema’s  en COE’s ,  interne ‘ tenders’
uitgeschreven waarbi j  lectoren met  elkaar  in  competi t ie  gaan.  

M e n i n g  v a n  l e c t o r e n :  p o s i t i e f  m a a r  o o k  z o r g e n
Lectoren die kennis  hebben van het  bestuursakkoord en de
extra middelen voor  prakt i jkgericht  onderzoek,  z i jn  over  het
algemeen tevreden met  de mogel i jkheden die z i j  kr i jgen om de
middelen te  besteden en de kwal i tei t  en impact  van hun
onderzoek te  vergroten.  Meermaals  wordt  door  lectoren
genoemd dat  bi j  de besteding van de middelen gefocust  moet
worden op mult idiscipl inaire  samenwerking binnen de UAS,
onderzoeksschool  of  COE’s .

Er  z i jn  echter  ook zorgen bi j  lectoren.  Niet  a l le  lectoren z i jn
ervan overtuigd dat  de toegekende middelen daadwerkel i jk
leiden tot  de benodigde kwal i tei ts impuls .  Er  z i jn  zorgen over
de transparant ie  binnen de eigen instel l ing over  de verdel ing,
er  z i jn  zorgen over  de toegenomen interne bureaucrat ie  en er
z i jn  zel fs  zorgen over  bezuinigingen die per  direct  de impact
van de bestuursakkoordmiddelen tenietdoen.  

M o n i t o r  P r a k t i j k g e r i c h t  O n d e r z o e k
Jaarl i jks  rapporteert  Rathenau in opdracht  van de Vereniging
Hogescholen over  de staat  van het  prakt i jkgericht  onderzoek,
op basis  van de jaarverslagen van de UAS.  De monitor  van
2023 zal  de resultaten laten z ien van het  eerste vol ledige jaar
van het  bestuursakkoord.  De vereniging van lectoren ki jkt  met
belangstel l ing uit  naar  de Monitor  2023.

Voor  meer  vragen of  aanvul l ingen op de inventar isat ie  kun je
contact  opnemen met:
Frans Ti l lema:  f rans. t i l lema@han.nl
Kat ja  Rusinovic:  K .M.Rusinovic@hhs.nl

Eric  van de Lui j tgaarden
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Vervolg  versterking Praktijkgericht Onderzoek
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Eric  van de Lui j tgaarden

I n  2 0 1 2  s t o n d  J o r i c k  S c h e e r e n s  a a n  d e  w i e g  v a n  d e  t e r m  ' p r a c t o r a a t ' .  W a t  b e g o n  a l s
e e n  k n i p o o g  n a a r  s u b s i d i e v e r s t r e k k e r s  d o o r  b i n n e n  h e t  m b o  h e t  e e r s t e  p r a k t i s c h e
l e c t o r a a t  o p  t e  s t a r t e n ,  g r o e i d e  i n  m u m  v a n  t i j d  u i t  t o t  e e n  o n m i s b a r e  b e w e g i n g
b i n n e n  o n s  o n d e r z o e k l a n d s c h a p .  I n m i d d e l s  t e l t  N e d e r l a n d  m a a r  l i e f s t  1 4 0
p r a c t o r a t e n ,  d i e  s a m e n  e e n  a c t i e v e  b i j d r a g e  l e v e r e n  a a n  d e  o n d e r z o e k s -  e n
i n n o v a t i e k r a c h t  v a n  d e  m b o - s e c t o r .

Elke mbo-instel l ing heeft  inmiddels  wel  een practoraat  in  huis  waar  prakt i jk(ger icht)
onderzoek wordt  ui tgevoerd.  “Een practoraat  is  een prakt isch lectoraat” ,  vertel t  Jor ick.
Hi j  bedacht  het  woord in  2012 toen hi j  bi j  het  Mediacol lege in Amsterdam het
al lereerste Practoraat  Sociale Media opzette.  "Om in aanmerking te  komen voor
subsidie moesten we als  mbo-instel l ing aantonen dat  we onderzoek deden.  Vandaar  dat
we op de projectaanvraag groot  op de voorkant  'Practoraat '  hebben gezet . "  

L a n d e l i j k  d e k k e n d  n e t w e r k
Zi jn kersverse practoraat  bl i j f t  n iet  opgemerkt .  Al  snel  kr i jgt  Jor ick vragen van andere
mbo-scholen over  z i jn  practoraat .  'Kunnen wi j  dan ook een practoraat  starten over
autotechniek of  hospital i ty? '  Om dat  in  goede banen te le iden en het  overzicht  te
houden,  start  Jor ick in  2015 met  de St icht ing Practoraten.nl .  " Inmiddels  hebben we een
landel i jk  dekkend netwerk van practoraten" ,  vertel t  hi j  t rots .  

"Binnen een practoraat  doet  een practor  prakt i jkonderzoek naar  een bepaald thema",
legt  hi j  u i t .  " Iedere docent  met  een vooruitstrevende innovat ieve benadering kan in
principe practor  worden.  Zolang je  door  de school  maar  gefaci l i teerd wordt  om deze
inhoudel i jke expertrol  waar  te  maken.  We zien ook regelmatig dat  een lector  tevens
practor  is .  En er  is  zel fs  een professor  die ook practor  is .  De volgende stap die we wi l len
zetten,  is  om duidel i jke kaders  te  ontwikkelen voor  de rol  van practor . "  

V e r g r o t e n  v a n  d e  i n n o v a t i e k r a c h t
Van Smart  Delta  Technologie tot  Samen Sl im Zorgen:  de thema’s  waar  een practoraat
zich op r icht  z i jn  zeer  divers .  Ondanks de grote diversi tei t  heeft  ieder  practoraat
dezelfde dr ie  speerpunten.  "Al lereerst  moet  een practoraat  het  curr iculum versterken
binnen het  betref fende vakgebied.  Als  tweede dient  het  practoraat  een steent je  bi j  te
dragen aan docentprofessional iser ing.  En tot  s lot  moet  een practoraat  de
samenwerking met  het  regionale bedri j fs leven versterken en st imuleren" ,  somt Jor ick
op.  "Daarmee leveren al  die  140 practoraten tezamen dagel i jks  een bi jdrage aan het
vergroten van de innovat iekracht  van ons mbo."
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Jorick Scheerens, programmadirecteur Stichting Practoraten.nl:

“ D E  K R A C H T  V A N  M B O  I S  D A T  W E
D A G E L I J K S  M E T  O N Z E  N E U S  B O V E N  O P
D E  F E I T E N  S T A A N :  D A A R  W A A R
O N D E R Z O E K  B E G I N T ”



Eric  van de Lui j tgaarden

Met de start  van de St icht ing Practoraten.nl  formuleerde Jor ick
dest i jds als  doelstel l ing dat  ieder  mbo een practoraat  in  huis  zou
moeten hebben.  "Momenteel  tel t  Nederland zo’n 60 mbo-scholen,
dus die doelstel l ing hebben we ruim behaald.  Het  was in  2015
een wensgedachte,  maar  geen kwanti tat ieve doelstel l ing.  We
ki jken nu vooral  naar  het  vergroten van de kwal i tei t  van onze
practoraten en practoren,  zodat  we een volwaardige plek
innemen binnen de kennisinfrastructuur  bekeken vanuit  de
Nederlandse Organisat ie  voor  Wetenschappel i jk  Onderzoek
(NWO)."

A a n  t a f e l  b i j  m i n i s t e r  D i j k g r a a f
Met die missie  schoof  Jor ick vor ig jaar  samen met practor
Vital i te i t  van het  Al fa-col lege Si lv ia  Brouwer aan tafel  bi j
demissionair  onderwi jsminister  Robbert  Di jkgraaf .  De
demissionair  minister  vertelde dat  hi j  merkt  dat  het  mbo de
afgelopen jaren goede stappen heeft  gezet  op het  gebied van het
vergroten van haar  onderzoeksfunct ie .  Jor ick:  "Di jkgraaf  gaf  toe
dat  het  interessant  is  dat  er  wettel i jk  gezien helemaal  geen
onderzoeksopdracht  l igt  bi j  het  mbo.  ‘Daar  moeten we maar  eens
naar  k i jken’ ,  beloofde hi j . "

Daarnaast  benadrukte de demissionair  minister  t i jdens het
gesprek dat  er  geen sprake moet  z i jn  van hiërarchie binnen de
diverse vormen van onderzoek op universi tei ten,  hogescholen en
mbo-scholen.  Een conclusie waar  Jor ick z ich vol ledig bi j
aansluit .  “We moeten juist  de samenwerking zoeken,  zonder  onze
eigen kracht  te  ver l iezen.  De kracht  van mbo is  dat  we dagel i jks
met onze neus bovenop de prakt i jk  staan:  daar  waar  onderzoek
begint .  De kennis  delen we met  onze studenten,  vertalen naar
prakt isch advies voor  onze prakt i jkpartners  en wi l len we delen
met andere kennisinstel l ingen.  Dat  is  onze missie  voor  de
komende t ien jaar . "

Beki jk  hier  het  vol ledige gesprek met  demissionair  minister
Robbert  Di jkgraaf .
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v e r v o l g  J o r i c k  S c h e e r e n s ,  p r o g r a m m a d i r e c t e u r

Wie is  Jor ick Scheerens?
Jorick Scheerens studeerde Toegepaste Communicat iewetenschap aan de
Universi tei t  Twente.  In  2008 ging hi j  aan de s lag als  docent  bi j  het  Mediacol lege in
Amsterdam en werd hi j  in  2012 de eerste practor  bi j  het  Practoraat  Sociale  Media.
Sinds 2015 is  Jor ick programmadirecteur  bi j  St icht ing Practoraten.nl .  Daarnaast  is
hi j  l id  van de Kennisbenutt ingsraad van NRO.  

https://youtu.be/hPpUmKez5aI
https://www.linkedin.com/in/jorickscheerens/?originalSubdomain=nl
https://www.practoraten.nl/


V o r i g  j a a r  s t a r t t e  d e  P i l o t  P r o f e s s i o n a l  D o c t o r a t e .  D e
o n t w i k k e l i n g  v a n  e e n  P r o f e s s i o n a l  D o c t o r a t e  i n  h e t  h b o
v o o r z i e t  o . a .  i n  e e n  s t e r k e  b e h o e f t e  a a n  h o o g o p g e l e i d e
p r o f e s s i o n a l s  d i e  i n  s t a a t  z i j n  c o m p l e x e  b e r o e p s g e r i c h t e
k e n n i s -  e n  o n t w e r p v r a g e n  o p  t e  p a k k e n  e n  z o  b i j  t e  d r a g e n
a a n  i n n o v a t i e .  D i e  b e h o e f t e  w o r d t  s t e e d s  b e l a n g r i j k e r ,
a a n g e z i e n  e r  s t e e d s  v a k e r  e e n  b e r o e p  w o r d t  g e d a a n  o p  h e t
h e l e  k e n n i s b e s t e l  b i j  h e t  u i t v o e r e n  v a n  o n d e r z o e k .

Binnen deze pi lot ,  die  loopt  tot  en met  2029,  le iden we
kandidaten in een onderzoeksintensief  leertraject  op tot
hooggekwal i f iceerde onderzoekende professionals  op niveau
EQF-8/NLQF-8.  Zi j  leren interveniëren in  complexe prakt i jken.
De pi lot  is  opgestart  door  de Vereniging Hogescholen in
samenwerking met  Regieorgaan SIA en het  Minister ie  van
Onderwi js ,  Cultuur  en Wetenschap.  Aan de pi lot  doen 7
verschi l lende domeinen binnen 25 hogescholen mee.  

De ambit ie  is  PD-programma’s te  ontwikkelen die meerwaarde
hebben voor  de kandidaat ,  de samenleving,  het  werkveld en
het  onderwi js  en daarmee een aanvul l ing z i jn  op de bestaande
doctoraatstrajecten.  Vi j f t ig  kandidaten z i jn  inmiddels  van start
gegaan met  f inancier ing van Regieorgaan SIA.

P D - k a n d i d a a t  a a n  h e t  w o o r d
Eén van de PD-kandidaten die inmiddels  gestart  is ,  is
verplegingswetenschapper Chico Taguba (Hogeschool  van
Amsterdam).  Met  z i jn  onderzoek probeert  hi j  een
systeemverandering teweeg te brengen:  hi j  wi l  het
gemakkel i jker  maken voor  jonge vluchtel ingen om de weg naar
de juiste zorg te  v inden.  

"Het  prakt i jkgerichte is  wat  me over  de streep heeft  getrokken",
vertel t  Taguba over  z i jn  keuze voor  een PD-kandidaatschap.  " Ik
heb lang getwi j feld of  promoveren aan een universi tei t  iets
voor  mi j  was.  Dat  z i t  hem in het  fe i t  dat  ik  niet  a l leen puur
wetenschappel i jk  onderzoek wi l  doen,  maar  ook heel  graag een
verandering teweeg wi l  brengen.  De pi lot  professional
doctorate was daardoor  een ideale stap voor  mi j ,  omdat  de
prakt i jk  hier in zo’n belangri jke rol  speelt .  Bovendien gaat  mi jn
onderzoek over  een onderwerp dat  dicht  bi j  mi j  staat .  Mi jn hart
l igt  bi j  het  veranderen en verbeteren van dingen."  
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Pilot voor een eigen
doctoraatstraject in het hbo

https://www.vereniginghogescholen.nl/professional-doctorate-faq#waarompd


U i t g a n g s p u n t e n  p r o f e s s i o n a l  d o c t o r a t e
Kwart iermaker  PD van de Vereniging Hogescholen,  Frank van der  Zwan-Scholz ,
vertel t  op de website  professionaldoctorate.nl  meer  over  de uitgangspunten van de
pi lot  PD.  “Het  moet  echt  anders z i jn  dan een PhD en in het  ver lengde l iggen van de
bachelor  en master  van hogescholen.  Ik  v ind het  een mooie en heldere opdracht  aan
de hogescholen om iets  anders te  gaan doen dat  meer  focust  op de beroepsprakt i jk .”  

Daarbi j  wi jst  hi j  ook op Europese raamwerken zoals  het  European Qual i f icat ion
Framework en de Dubl in descr iptoren.  Bi j  de beschri jv ing van wat  iemand op
doctoraatsniveau (niveau 8)  moet  kennen en kunnen spreken die raamwerken niet
al leen –  zoals  in  Nederland –  over  een academische bi jdrage maar  ook over  ‘een
bi jdrage aan innovat ie  of  aan de prakt i jk ’ .  Van der  Zwan-Scholz :  “Daarom hebben wi j
bi j  de PD-pi lot  ervoor  gekozen om nadrukkel i jk  op dat  laatste in  te  zetten.  Daarbi j  bi j t
je  je  als  PD-kandidaat  vast  in  problemen en di lemma’s waartegen de
beroepsbeoefenaars  aanlopen,  die  wi j  in  de bachelor  en de master  opleiden.”

De komst  van het  p kan volgens Van der  Zwan-Scholtz  ook een enorme boost
betekenen voor  lectoraten.  “Je haalt  namel i jk  een enorme onderzoeks-  en
interventiecapacitei t  binnen.  De inzichten die daaruit  voortkomen kun je  vervolgens
weer gaan gebruiken in bi jvoorbeeld je  bachelor-  en je  masteronderwi js .”

I n f o r m a t i e b i j e e n k o m s t  n a  d e  z o m e r
De Vereniging van Lectoren is  van plan om in samenwerking met  de Vereniging
Hogescholen en Regieorgaan SIA een informatiebi jeenkomst  over  de pi lot  PD te
organiseren,  specif iek voor  lectoren.  Meer  informatie  hierover  volgt .  
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v e r v o l g  P i l o t  v o o r  e e n  e i g e n  d o c t o r a a t s t r a j e c t  i n  h e t  h b o

Op de website van Regieorgaan SIA lees je meer over het PD-traject van verplegingswetenschapper 
Chico Taguba.

https://www.professionaldoctorate.nl/stories/42960/frank-van-der-zwan-scholtz-de-pd-verkoopt-zichzelf.html
https://regieorgaan-sia.nl/praktijkgericht-onderzoek/uitgelichte-projecten/pd-onderzoek-helpt-statushouders-de-weg-te-vinden-naar-de-juiste-zorg/
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MEDEZEGGENSCHAP VOOR
PRAKTIJKGERICHTE
ONDERZOEKERS EN LECTOREN

D e  V e r e n i g i n g  v a n  L e c t o r e n  h e e f t  d e  m e d e z e g g e n s c h a p  v a n
l e c t o r e n  i n  h e t  b e l e i d  v a n  C v B ’ s  e n  d i r e c t e u r e n  a l  e n i g e  t i j d
o p  d e  a g e n d a .  N a  d e  p u b l i c a t i e  v a n  d e  M o n i t o r
P r a k t i j k g e r i c h t  O n d e r z o e k  2 0 2 2 [ 1 ]  i s  d e  u r g e n t i e  o n s  n o g
d u i d e l i j k e r  g e w o r d e n .  A l s  l e c t o r e n  i n d i v i d u e e l  w e i n i g
a f f i n i t e i t  h e b b e n  m e t  f i n a n c i e r i n g  v a n  p r a k t i j k g e r i c h t
o n d e r z o e k ,  w o r d t  h e t  t i j d  d a t  w e  d a a r  c o l l e c t i e f  a c t i e  i n
o n d e r n e m e n .

Medezeggenschap voor  medewerkers  op hogescholen zoals
prakt i jkgerichte onderzoekers,  lectoren,  hoofddocenten,
onderzoekers,  docent-onderzoekers,  onderzoek-docenten en
ondersteuners is  wettel i jk  geregeld.  Sommige hogescholen
kennen een aanvul lende,  decentrale medezeggenschap voor
niet -onderwi jzende medewerkers  en voor  inst i tuten.  Deze
decentrale medezeggenschap wordt  aangevuld met  een
centrale medezeggenschap raad (CMR).  

L a a t  j e  s t e m  h o r e n
Het is  noodzakel i jk  dat  we als  lectoren act ief  worden betrokken
bi j  het  goedkeuren van (delen van)  begrot ingen waar
prakt i jkgericht  onderzoek onderdeel  vanuit  maakt .  Maar  hoe
kri jgen we als  lectoren via  medezeggenschap greep op het
goedkeuren van ons aangaande begrot ingen voor
prakt i jkgericht  onderzoek en op het  aanstel len en laten gaan
van directeuren die het  prakt i jkgericht  onderzoek en de
medewerkers  daarbi j  zouden moeten aansturen? Hieronder
zetten we de mogel i jkheden op een r i j t je .

I n s p r a a k r e c h t  e n  h e t  r e c h t  o m  v r a g e n  t e  s t e l l e n
Er z i jn  nameli jk  twee wettel i jke inspraakrechten van
medezeggenschap op een hogeschool .  Daarnaast  geeft  een
centrale en decentrale medezeggenschap je  als  lector  het  recht
om vragen te stel len en aandacht  te  vragen bi j  je
leidinggevende voor  kwest ies  die met  prakt i jkgericht
onderzoek en het  funct ioneren daarvan te  maken hebben.  

[1]https: / /www.rathenau.nl/nl /werking-van-het-
wetenschapssysteem/monitor-prakt i jkgericht-onderzoek-2022

https://www.rathenau.nl/nl/werking-van-het-wetenschapssysteem/monitor-praktijkgericht-onderzoek-2022
https://www.rathenau.nl/nl/werking-van-het-wetenschapssysteem/monitor-praktijkgericht-onderzoek-2022


Door daar  vragen over  te  stel len kan medezeggenschap s i tuat ies
van discr iminat ie  op welke grond dan ook s ignaleren.  In  het
bi jzonder  kan z i j  de gel i jke behandel ing van mannen en
vrouwen,  de inschakel ing van personen met  een handicap of
chronische z iekte en de inschakel ing van personen met  een
migrat ieachtergrond bevorderen.  

A d v i e s r e c h t  e n  d e  m o g e l i j k h e i d  o m  b i j  t e  s t u r e n
Op het  gebied van de vei l igheid,  gezondheid en het  welzi jn  van
de personeelsleden en beleidsplannen heb je  als  lector  op basis
van medezeggenschap adviesrecht  en kun je  daar in dus
bi jsturen.  Eigenl i jk  waakt  de medezeggenschap op een
hogeschool  voor  s i tuat ies  waarin het  werkgeverschap niet  goed
is  en beter  moet .  Daarnaast  is  de inhoud van het  werk van de
medezeggenschap intern toegankel i jk  voor  al le  medewerkers
van de hogeschool .  

R a a d s h e r e n  e n  r a a d s d a m e s
Voor lectoren,  col lega-onderzoekers  en ondersteuners is  het
belangri jk  om te weten hoe je  jouw wettel i jke toegestane invloed
ook daadwerkel i jk  ef fect ief  kunt  ui tvoeren.  Daarvoor  kun je
aankloppen bi j  de raadsheren en raadsdames in de
medezeggenschap.  Zi j  worden gekozen door  hun col lega’s .  Ons
advies is  dan ook om bi j  je  eigen hogeschool  na te  gaan wie deze
raadsheren en raadsdames z i jn  en hoe z i j  de belangen van
col lega’s  die betrokken z i jn  bi j  prakt i jkgericht  onderzoek formeel
in de medezeggenschap meenemen.  

W i j  z i j n  b e n i e u w d  n a a r  j o u w  b e v i n d i n g e n  t i j d e n s  j o u w  z o e k -
t o c h t
Voor vragen en terugkoppel ing van bevindingen kun j i j  terecht
bi j  Christoph Maria  Ravesloot ,  secretar is  van de VvL.  Christoph
Maria  Ravesloot  is  lector  bi j  Hogeschool  Rotterdam, Center  of
Expert ise HRTech en is  a l  ruim zes jaar  raadsheer  in  de
decentrale medezeggenschap,  die  al leen voor  col lega’s  van de
CoE’s  en Kenniscentra als  ook voor  de ondersteunende col lega’s
is  opgezet .  Op de hogeschool  overlegt  die decentrale
medezeggenschap met  een vertegenwoordiger  van de
directeuren van de KC’s  en CoE’s .  

Stuur  een mai l  met  jouw bevindingen naar  C.M.Ravesloot@hr.nl
of  bel  met  06 169 10 660.  
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v e r v o l g  m e d e z e g g e n s c h a p  

mailto:C.M.Ravesloot@hr.nl


V u l  h e t  f o r m u l i e r  o m  j e  a a n  t e  m e l d e n  h i e r  i n .  
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BESTUURSLEDEN VVL
Dr.  Kat ja  Rusinovic (voorzi t ter) ,
Lector  Grootstedel i jke Ontwikkel ingen,  De Haagse Hogeschool
k.m.rusinovic@hhs.nl

Dr .  drs .  i r .  Christoph Maria  Ravesloot  (secretar is) ,  
Lector  Duurzaam Bouwproces met  BIM,  Hogeschool  Rotterdam
c.m.ravesloot@hr.nl

Dr .  Jan Jurr iëns (penningmeester) ,
Lector  Sustainable Strategy and Innovat ion,  Het  Groene Brein
jan. jurr iens@hetgroenebrein.nl

Prof .  dr .  mr .  Er ic  van de Lui j tgaarden,  
Lector  Preventive Law,  Zuyd hogeschool
er ic .vandeluytgaarden@zuyd.nl

Dr .  i r .  Jack Doomernik MM
Lector  Smart  Energy,  Avans Hogeschool  Breda
jemj.doomernik@avans.nl

Dr .  I r .  Frans Ti l lema,
Lector  Intel l igente Mobil i te i t ,  HAN-Automotive Research,
Hogeschool  van Arnhem en Ni jmegen,  Arnhem
frans.t i l lema@han.nl

LID WORDEN VAN DE VERENIGING VAN
LECTOREN? 

Heb je  vragen over  een l idmaatschap?
Neem dan contact  op met  een van de onderstaande bestuursleden.

AGENDA VVL ACTIVITEITEN

Vri jdag 22 november 14.00 uur  Kwal i tei tskr ing 
Donderdag 28 november SIA-congres

https://www.lectoren.nl/vereniging/lid-worden
mailto:k.m.rusinovic@hhs.nl
mailto:c.m.ravesloot@hr.nl
mailto:jan.jurriens@hetgroenebrein.nl
mailto:eric.vandeluytgaarden@zuyd.nl
mailto:jemj.doomernik@avans.nl
mailto:frans.tillema@han.nl

